
Meland kommune

Møteprotokoll
for

Formannskapet

Møtedato: 30.09.2015
Møtestad: Formannskapssalen
Møtetid: 10:00 - 11:30

Møtet vart styrt av ordførar Nils Marton Aadland.

Medlemmene var innkalli skriv dat. 22.09.15 og tilleggsinnkalling dat. 25.09.15 og møtet vart
kunngjort i pressa 02.09.15.

Møtedeltakarar Parti Rolle
Nils Marton Aadland H Ordførar
Lars L Barstad V Varaordførar
Marit Samnøy Jøssang KRF Medlem
Rolf Hansen AP Medlem
Åshild Aamli SAM Medlem
Sigmund Larsen FrP Medlem
Sølvi Norunn Knudsen SP Medlem

Desse møtte frå administrasjonen : Rådmann Ingvild Hjelmtveit, personal - og organisa s jonssjef
Kari Anne Iversen og økonomisjef Per Inge Olsen.

Lars Barstad gjekk frå ved handsaming av sak 121.

Av 7 medlemmer var 7 til stades ved handsaming av sak 108 – 120.
Av 7 medlemmer var 6 til stades ved handsaming av sak 121.

Protokollførar: Kari Anne Iversen

1. oktober

Nils Marton Aadland
Ordførar

Randi Hilland
konsulent
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Sakliste 
Saknr Tittel 
        

108/2015 Godkjenning av innkalling og sakliste 

109/2015 Godkjenning av møtebok 

110/2015 Referatsaker 

111/2015 Aktuelle saker 

112/2015 Orientering av rådmannen 

113/2015 Orientering om status kommunestruktur 

114/2015 Økonomisk rapportering august 2015 

115/2015 Budsjettrevisjon pr aug. 2015 

116/2015 TV-aksjonen NRK Regnskogfondet 2015 - Oppfordring til bidrag 

117/2015 Høyring - einskilde endringar i inndelingslova og kommunelova 

118/2015 Prinsippvedtak om oppløysing av Bergen og Omland Havnevesen, ny organisering 

119/2015 Søknad om kjøp av del av kommunal grunn gbnr. 23/4, tileggsareal til gbnr 23/138 

120/2015 Sal av kommunale eigedomar, utsett sak 

121/2015 Tildeling av KS` hedersbevis - medalje 

  
  



 

108/2015: Godkjenning av innkalling og sakliste 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Innkalling og sakliste vert godkjent. 

 
30.09.2015 FORMANNSKAPET 
 

 
FS - 108/2015 VEDTAK: 
Innkalling og sakliste vert godkjent. 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

109/2015: Godkjenning av møtebok frå møte 02.09.15 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Møtebok frå møte 02.09.15 vert godkjent. 

 
30.09.2015 FORMANNSKAPET 
 
 
FS - 109/2015 VEDTAK: 
«Møtebok frå møte 02.09.15 vert godkjent.» 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

110/2015: Referatsaker 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Meldingane vert tekne til orientering. 

 
30.09.2015 FORMANNSKAPET 
 
 
FS - 110/2015 VEDTAK: 
Meldingane vert tekne til orientering. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 



111/2015: Aktuelle saker 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
 

 
30.09.2015 FORMANNSKAPET 
Følgjande saker vart tekne opp: 

·  Sølvi Knudsen stilte spørsmål vedr. tidsfaktor i skuleutbyggingane.  
Rådmann svarte på dette. 

·  Ordførar: Vurderer temamøte om Nyborgstunnelen etter konst. nytt kommunestyre. 

 
FS - 111/2015 VEDTAK: 
"Formannskapet tek orienteringane til etterretning." 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

112/2015: Orientering av rådmannen 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Formannskapet tek orienteringane til etterretning. 

 
30.09.2015 FORMANNSKAPET 
Det vart orientert om følgjande: 

·  Kommuneoverlegen behandlar klagesak i samband med arbeid på Flatøy. 

·  Det er sett i gang eit interkommunalt prosjekt på ivaretaking av matjord. 

·  40 års-jubileum på Meland sjukeheim 

·  Gjennomført el-tilsyn. 

·  Kommuen har per i dag overtatt lokala etter Sparebanken Vest. 

·  Kommunen har deltatt i eit FOU-prosjekt om legetenesta. 

·  Det er varsla tilsyn på Meland kommune som barnehagemynde. 

 

 
FS - 112/2015 VEDTAK: 
"Formannskapet tek orienteringane til etterretning." 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

113/2015: Orientering om status kommunestruktur 
 

Rådmannen sitt framlegg: 



 

 
30.09.2015 FORMANNSKAPET 
Det vart orientert om følgjande: 

·  Arbeidet vil bli tatt opp att etter konstiueringa. 

·  Resultat av spørjeundersøkinga kjem i slutten av oktober. 

·  Det er sendt ut invitasjon til frokostmøte 28.10. om kommunestruktur (Regionrådet/NUI). 

·  Radøy kommune har gått ut av "det store løpet". 

·  Det må engasjerast ny fasilitator for prosessen vidare. 

 
FS - 113/2015 VEDTAK: 
"Formannskapet tek orineteringane til etterretning." 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

114/2015: Økonomisk rapportering august 2015 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
«Formannskapet tek økonomisk rapportering for august 2015 til vitande» 

 

 
30.09.2015 FORMANNSKAPET 
 
 
FS - 114/2015 VEDTAK: 
«Formannskapet tek økonomisk rapportering for august 2015 til vitande» 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

115/2015: Budsjettrevisjon pr aug. 2015 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
«Kommunestyret godkjenner at det vert gjort endringar i budsjettet for 2015 slik:  
 
Investeringsbudsjettet for 2015 vert redusert med kr 31.367.000,- spesifiserert på prosjekt som i 
tabellen i saksutgreiinga over.  
Finansiering:  

a. Auke i bruk av bundne investeringsfond (breiband) kr 3.100.000,-  
b. Auke i bruk av kapitalfond (ubundne investeringsfond) kr 165.000,-  
c. Reduksjon i bruk av lånemidlar: kr 30.462.000,-  
d. Reduksjon i mva-refusjon kr 4.170.000,-  » 

 



30.09.2015 FORMANNSKAPET 
Framlegg til endring frå Marit Jøssang, KrF: 

"Punkt b går ut. Punkt c justerast tilsvarande = 30 297 000,-." 

Avrøysting: 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak med framlegg til endring frå Marit Jøssang vart samrøystes 
vedteke. 

 

 
FS - 115/2015 – FRAMLEGG TIL  VEDTAK: 
«Kommunestyret godkjenner at det vert gjort endringar i budsjettet for 2015 slik:  
 
Investeringsbudsjettet for 2015 vert redusert med kr 31.367.000,- spesifiserert på prosjekt som i 
tabellen i saksutgreiinga over.  
Finansiering:  

a. Auke i bruk av bundne investeringsfond (breiband) kr 3.100.000,-  
b. Reduksjon i bruk av lånemidlar: kr 30.297.000,-  
c. Reduksjon i mva-refusjon kr 4.170.000,-  » 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

116/2015: TV-aksjonen NRK Regnskogfondet 2015 - Oppfordring til bidrag 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Skriv framlegg her 

 

 
30.09.2015 FORMANNSKAPET 
Framlegg til vedtak: 

"Meland kommune løyver kr 8 000,- til TV-aksjonen NRK Regnskogfondet 2015. 

Kostnaden vert å dekka frå konto 11410 101 1000 (Gåver/representasjon)." 

Dette framlegget vart samrøystes vedteke. 

 
FS - 116/2015 VEDTAK: 
"Meland kommune løyver kr 8 000,- til TV-aksjonen NRK Regnskogfondet 2015. 

Kostnaden vert å dekka frå konto 11410 101 1000 (Gåver/representasjon)." 

 



--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

117/2015: Høyring - einskilde endringar i inndelingslova og kommunelova 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
«Formannskapet i Meland viser til dei vurderingane som er gjort for dei ulike lovendringsframlegga 
og har ingen merknader til at desse lovendringane vert gjennomførte.» 

 

 
30.09.2015 FORMANNSKAPET 
 
 
FS - 117/2015 VEDTAK: 
«Formannskapet i Meland viser til dei vurderingane som er gjort for dei ulike lovendringsframlegga 
og har ingen merknader til at desse lovendringane vert gjennomførte.» 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

118/2015: Prinsippvedtak om oppløysing av Bergen og Omland Havnevesen, ny 
organisering 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
«Kommunestyret godkjenner at Bergen og Omland Havnevesen (BOH) blir oppløyst. Vedtaket om 
oppløysing er bygd på følgjande føresetnader: 

a. Minst 2/3 av medlemskommunane i BOH har fatta vedtak om at det ikkje skal fremjast et 
krav på oppløysingsproveny utover den andelen dei respektive kommunane vil vidareføre 
i BH IKS. 

b. Bergen kommune stadfester at det ligg føre ei avklaring som kommunen kan akseptere på 
forholdet mellom hamnekassen og kommunen sine eigedelar elles (bykassen). 

c. Det ligg føre eit utkast til stiftingsdokument for BH IKS 
d. Havnerådet gjer eit ubetinga vedtak om oppløysing 
e. Dei tilsette skal takast med i den vidare prosessen. 

Meland kommune har ingen hamnekapital og heller ikkje krav om oppløysingsproveny som nemnt i 
pkt a.» 

 

 

 

 
30.09.2015 FORMANNSKAPET 
 
 



FS - 118/2015 FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
«Kommunestyret godkjenner at Bergen og Omland Havnevesen (BOH) blir oppløyst. Vedtaket om 
oppløysing er bygd på følgjande føresetnader: 

a. Minst 2/3 av medlemskommunane i BOH har fatta vedtak om at det ikkje skal fremjast et 
krav på oppløysingsproveny utover den andelen dei respektive kommunane vil vidareføre i 
BH IKS. 

b. Bergen kommune stadfester at det ligg føre ei avklaring som kommunen kan akseptere på 
forholdet mellom hamnekassen og kommunen sine eigedelar elles (bykassen). 

c. Det ligg føre eit utkast til stiftingsdokument for BH IKS 
d. Havnerådet gjer eit ubetinga vedtak om oppløysing 
e. Dei tilsette skal takast med i den vidare prosessen. 

Meland kommune har ingen hamnekapital og heller ikkje krav om oppløysingsproveny som nemnt i 
pkt a.» 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

119/2015: Søknad om kjøp av del av kommunal grunn gbnr. 23/4, tileggsareal til gbnr 
23/138 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
«Kommunestyret godkjenner at Catherine og Erik Ulvik  får tilbod om å kjøpe eit mindre areal på om 
lag 300 m2 av kommunal eigedom gbnr. 23/4. Før kjøpet kan gjennomførast, må reguleringsendring 
vere godkjent. Administrasjonen får fullmakt til å gjennomføre salet og forhandle om grenser og 
pris, medrekna rydde opp i forholdet til noverande grense i vest. Salssummen skal godkjennast av 
ordførar.» 

 
30.09.2015 FORMANNSKAPET 
 
 
FS - 119/2015 FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
«Kommunestyret godkjenner at Catherine og Erik Ulvik  får tilbod om å kjøpe eit mindre areal på om 
lag 300 m2 av kommunal eigedom gbnr. 23/4. Før kjøpet kan gjennomførast, må reguleringsendring 
vere godkjent. Administrasjonen får fullmakt til å gjennomføre salet og forhandle om grenser og pris, 
medrekna rydde opp i forholdet til noverande grense i vest. Salssummen skal godkjennast av 
ordførar.» 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

120/2015: Sal av kommunale eigedomar, utsett sak 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
«Formannskapet tek saka til orientering. Administrasjonen førebur sal av Husebø gamle skule og 
naustet på Frekhaug på vanleg måte. Ordførar godkjenner prisen. Administrasjonen førebur 
overføring av kaien og kaiskuret på Fløksand til Fløksand Marina AS for ein sum som dekkjer 
overdragingskostnadene. Vilkåret er at anlegget blir nytta som småbåthamn som no. Kommunal 
forkjøpsrett skal sikrast.» 

 



30.09.2015 FORMANNSKAPET 
 

Framlegg til tilleggspunkt 1 i møtet:  

"Det blir lagt til grunn at ålmenta kan nytta kaien." 

Framlegg til tilleggspunkt 2 frå Marit Jøssang, KrF: 

"Kommunal forkjøpsrett skal sikrast til ein pris som avspeglar verdiauken knytt til investeringar som  
er gjort på eigedomen." 

Avrøysting: 
Framlegget frå rådmannen vart samrøystes vedteke. 
Tilleggsframlegget i møtet vart samrøystes vedteke. 
Framlegget frå Marit Jøssang fekk 1 røyst for, (KrF), 6 røyster mot og fall. 

 
FS - 120/2015 VEDTAK: 
«Formannskapet tek saka til orientering. Administrasjonen førebur sal av Husebø gamle skule og 
naustet på Frekhaug på vanleg måte. Ordførar godkjenner prisen. Administrasjonen førebur 
overføring av kaien og kaiskuret på Fløksand til Fløksand Marina AS for ein sum som dekkjer 
overdragingskostnadene. Vilkåret er at anlegget blir nytta som småbåthamn som no. Kommunal 
forkjøpsrett skal sikrast. 
Det blir lagt til grunn at ålmenta kan nytta kaien." 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

121/2015: Tildeling av KS` hedersbevis - medalje 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
«Formannskapet godkjenner at det vert søkt om KS sin medalje for tildeling til Lars Barstad» 

 
30.09.2015 FORMANNSKAPET 
Lars Barstad tok ikkje del ved handsaming av saka. 

 

 
FS - 121/2015 VEDTAK: 
«Formannskapet godkjenner at det vert søkt om KS sin medalje for tildeling til Lars Barstad» 

 

 



 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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